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Gran part de l'activitat de la Societat Catalana d'Estudis Numismàtics, du

rant l'any 1989, s'ha encaminat a consolidar les bases existents i a gestionar di

verses actuacions a realitzar en un futur pròxim. És per això que bona part de la

tasca efectuada en aquest exercici no es reflectirà fins als anys immediatament

posteriors. Tot i així l'entitat ha mantingut les seves activitats habituals de les

quals donarem compte tot seguit.

IV TROBADA D'ESTUDIS NUMISMÀTICS (FEBRER DE 1989)

La Societat Catalana d'Estudis Numismàtics, juntament amb l'Asociación

Numismática Española, han organitzat aquesta trobada d'estudiosos. En aquesta
edició el tema d'estudi proposat ha estat el de la metrologia i dels ponderals mo

netaris. Hom acceptava també aportacions de tema lliure.

Ha dirigit la trobada el Sr. Josep Pellicer, especialista en el tema metrològic,
actuà com a Secretari el Sr. Manuel Garcia Garrido, i el comitè científic era inte

grat pel Dr. Leandre Villaronga, el Dr. M. Crusafont i Sabater i la Dra. Anna M.

Balaguer.
La trobada fou un gran èxit. Foren presentades més de vint comunicacions,

que han estat publicades a «Gaceta Numismàtica» núm. 94-95, setembre-desem

bre 1989.
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JUNTA GENERAL DE LA SOCIETAT CATALANA D'ESTUDIS
NUMISMÀTICS

El dia 26 de juny es celebrà Junta General Ordinària amb el següent ordre
del dia: Lectura de l'acta de la reunió anterior i de la memòria. Aprovació dels
comptes. Elecció de la Junta de Govern. Admissió de nous socis. Informació de
les activitats científiques i sobre Acta Numismàtica. Precs i Preguntes.

Es tracta també de la necessitat de donar un nou impuls a la vida social de
l'entitat i per això hom proposà de celebrar convenientment alguna efemèride
important per la SCEN, com és ara l'aparició d'Acta Numismàtica, 17-18, en

premsa.
L'Assemblea manifestà la seva satisfacció per la medalla de plata que la

Royal Numismatic Society acabava d'atorgar el nostre President, Dr. Leandre Vi

llaronga, en reconeixement dels seus mèrits científics i de mestratge.
Al mateix temps volgué fer constar les seves congratulacions pel grau de

doctor assolit recentment pel nostre vice-president M. Crusafont i Sabater amb la
seva tesi La Moneda Catalana Local, s.xIII-XVIII, llegida a la Universitat Autòno
ma de Barcelona, el dia 13 de juny i per la nostra secretària AM. Balaguer amb la
tesi, Història de la Moneda dels Comtats Catalans, llegida a la mateixa Universitat
el 21 de juny.

ASSISTÈNCIA l PARTICIPACIÓ A CONGRESSOS

III Symposium on Problems of Medieval Coinage in the Iberian Area. El mes

d'octubre aparegueren les actes d'aquest Simposi, celebrat a Santarem els dies 4-8
d'octubre de 1988. Aquestes reunions representen un important punt de referèn
cia per a tots els historiadors de la moneda medieval peninsular. La nostra Socie
tat sempre ha tingut un paper destacat i molt actiu en la realització d'aquests Sim
posis, tant per la importància de la participació i de les aportacions dels seus

membres, com per haver merescut, ja des de la primera edició el 1985, de formar
part del Comite d'honor del Simposi.

VII Congreso Nacional de Numismática, celebrat el desembre a Madrid i orga
nitzat, en aquesta ocasió, per la Fábrica Nacional de Moneda y Timbre. La Societat
Catalana d'Estudis Numismàtics delegà, en la persona de la seva secretària, la re

presentació de l'entitat en el lloc que aquesta té en el comitè d'aquests congressos.
La presència i aportacions de membres de la nostra societat fou també força

apreciable.
Simposi Internacional sobre els orígens de Catalunya, celebrat el desembre i

organitzat per la Reial Acadèmia de Bones Lletres com a cloenda dels nombro
sos actes acadèmics celebrats amb motiu del Mil-lenari del Naixement Polític de

Catalunya. La numismàtica hi fou present amb una aportació especialment en

carregada pel director d'aquell Simposi, Dr. Frederic Udina, a dos membres de la
Junta Directiva de la Societat Catalana d'Estudis Numismàtics.
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CONFERÈNCIES

El mes de gener la S.C.E.N. adreçà una invitació a tots els seus membres per
a assistir a la conferència: El Millenari de Catalunya: bases històriques i numismàti

ques, que pronuncià Anna M. Balaguer el 17 d'aquell mes a la seu de 1'i\.N.E.

COMISSIÓ INTERNACIONAL DE NUMISMÀTICA

El president de la nostra societat, Leandre Villaronga, forma part, des de

l'any 1986, de la Junta directiva d'aquesta Comissió que aplega a més de 110 en

titats interessades en l'estudi de la numismàtica i de la història de la moneda.

L'esmentada comissió organitza els Congressos Internacionals de Numismàtica

(dels quals hom preveu de celebrar l'onzena convocatòria a Brussel-es l'any
1991), publica el Survey ofNumismatic Research i realitza tasques de coordinació

entre les diferents societats.

És per a la Societat Catalana d'Estudis Numismàtics un veritable reconeixe

ment a nivell internacional que el nostre president Dr. Leandre Villaronga tingui
un càrrec de gran responsabilitat dins la Junta directiva del més alt organisme del

nostre camp d'estudi.

Cal assenyalar, també, que els apartats corresponents a la Península Ibèrica

del Survey ofNumismatic Research han estat encarregats a especialistes dels dife

rents períodes de la història de la moneda, membres de la Societat Catalana d'Es

tudis Numismàtics.

PUBLICACIONS

La Societat Catalana d'Estudis Numismàtics gestionà prop de la Diputació
de Barcelona un ajut econòmic per a la publicació delllibre de Miquel Crusafont

i Sabater, La moneda catalana local (s. XIII-XVIII). L'obra correspon a una síntesi

de la tesi doctoral de l'autor, llegida a la Universitat Autònoma de Barcelona Gu
ny 1989), davant un tribunal presidit per Emili Giralt i Raventós.

La participació de la Diputació de Barcelona es confirmà el dia 7 de desem

bre (1989) i tot seguit s'iniciaren els tràmits per a materialitzar aquesta realització.




